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Voorzitter, 

De CDA-fractie stemt met genoegen in met het voorliggende coalitie-akkoord. 

Er is constructief onderhandeld, door partijen die gezamenlijk de wil hadden om er 

uit te komen. Wij danken ook diegenen die ons daarin hebben ondersteund, Ger-

Jan Marsiljé en ook de informateur, burgemeester Fons Hertog van de gemeente 

Huizen. Nu is het waterschapsbestuur weliswaar een functioneel bestuur, maar dat 

wil niet zeggen dat er geen verschillen waren en dat er geen verschillen zijn. Bij de 

waterschapsverkiezingen viel er zeker wat te kiezen en de verhoudingen die de 

kiezer heeft bepaald zijn terug te vinden in het coalitieakkoord en de 

portefeuilleverdeling binnen het Dagelijks Bestuur. Onze partij, het CDA, heeft zich 

bij de verkiezingen weten te handhaven qua zeteltal in het AB, - we zijn daar 

dankbaar voor en blij mee - om ons heen zijn de verhoudingen toch wel wat 

gewijzigd. Het nieuwe DB is/wordt een afspiegelingscollege en dat betekent dat de 

komende jaren er nog diverse keren discussie binnen DB en AB zal plaatsvinden. 

Daarom zullen wij ons vanavond dan ook niet uitspreken over de individuele 

punten en details. Er zit een mooie balans in. Enerzijds zet het akkoord, de coalitie,  

in op een zuinig, sober en efficiënt waterschap en een gematigde ontwikkeling van 

waterschapsbelastingen, anderzijds is er ook de ambitie om ons in te zetten voor 

een beter leefmilieu door in te zetten op veiligheid, innovatie, duurzaamheid en de 

kringloopeconomie door terugwinnen van grondstoffen, op de natuur en de 

recreatie.  Het geheel overziende zien wij de komende bestuursperiode o.b.v. het 

voorliggende akkoord evenwel met vertrouwen tegemoet en wij vinden ons 

verkiezingsprogramma in voldoende mate terug in het coalitieakkoord. 

 

Voorzitter, het eerste hoofdstuk is niet alleen inleidend proza, maar mag ook 

dienen ter inspiratie van het nieuwe DB en van het AB, omdat in dit hoofdstuk ook 

duidelijk maatschappelijke ‘waarden’ terugkomen. Na de verkiezingen is het 

duidelijk dat er verder gewerkt dient te worden aan versterking van het 

waterbewustzijn van onze ingezetenen.  Dat vergt een verdere ontwikkeling van de 

communicatiestrategie. In de vorige bestuursperiode zijn daartoe de eerste 

stappen gezet, maar die zijn nog niet voldoende. Een verdere ontwikkeling van de 

communicatiestrategie is noodzakelijk voor ons waterschap, maar ook van de 

waterschappen gezamenlijk via de Unie. 



Ongetwijfeld zullen er opnieuw vragen komen over de legitimiteit van het 

waterschapsbestuur. Maar, wij behoeven ons ook niet alles aan te laten praten. 

Het waterbewustzijn mag ook wel een beetje bestuurlijk zelfbewustzijn zijn.  

 

Voorzitter, in een recente lezing van Geert Mak over de kwaliteit van bestuurlijke 

elites werd de cultuurfilosoof René Cuperus geciteerd. Die meent dat we op dit 

moment in de politiek te maken met „pseudoleiders zonder troepen en zonder 

kompas”. Het probleem van de bestuurlijke en politieke elites is in zijn visie vooral 

het feit dat die elite niet meer geworteld is in een nationale, regionale en lokale 

gemeenschappen. Daardoor ontstaat een gedesoriënteerde en weifelende elite die 

niet meer vertrouwt op de eigen politieke intuïtie en het eigen kwaliteitsgevoel. Dit 

in schril contrast met de oude, ‘gebildete’ elite, een elite met een bepaalde visie en 

met bepaalde uitgangspunten, zoals die tot voor kort bestond. 

 

Voorzitter, ik meen oprecht dat dit NIET geldt voor dit waterschapsbestuur en de 

het coalitieprogramma. Dit programma is het eindresultaat van de ontwikkeling van 

verkiezingsprogramma’s door de verschillende politieke partijen en lijsten. De 

transparantie, de kwaliteit van de beleidsvorming en de maatschappelijke 

inbedding is daarmee duidelijk toegenomen ten opzichte van de perioden dat de 

waterschapsbesturen nog gevormd werden door verkiezingen volgens het 

personenstelsel. Het zal duidelijk zijn dat wij het lijstenstelsel veel beter achten. 

 

De verkiezingen waren ook een goed moment om rekenschap af te leggen aan de 

kiezer. Jammer genoeg hebben de media ons daar onvoldoende bij geholpen, 

maar dat hebben we ook deels aan ons zelf te wijten omdat een deel van het 

waterschapsbestuur het debat uit de weg ging. We moeten de komende jaren zelf 

ook nog verder werken aan een verbetering van de relatie met de media. Wij, de 

CDA-fractie, zien het als een opdracht om ook de komende te werken aan een 

betere inbedding van de waterschapsbestuurders in onze politieke partij. Het 

voorliggende coalitieakkoord kan daarbij dienen als een mooi voorbeeld, als een 

vertrouwenwekkend eindresultaat van een proces. Het mag echter niet bij mooie 

woorden blijven, nu aan de slag! De CDA-fractie wenst de DB-leden daarbij veel 

succes.  

Dank u wel. 


